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ZAPISNIK 

sa 59. sjednice Savjeta Agencije za sprječavanje korupcije 

održane 28. decembra 2017. godine 

 

Sjednica je počela u 11 sati. 

Predsjedavala je Goranka Vučinić, predsjednica Savjeta Agencije. 

Sjednici su prisustvovali: Ristan Stijepović i Bojan Obrenović Savjeta Agencije. Članica Savjeta Vanja 

Ćalović Marković nije prisustvovala sjednici, uz najavu odsustva. 

Sjednici su prisustvovali: direktor Agencije Sreten Radonjić, Savo Milašinović, pomoćnik direktora Agencije, 

Dušan Polović, načelnik Odjeljenja za informacione tehnologije, i Aleksandra Vojinović, sekretar Savjeta 

Agencije.  

Sjednica je bila otvorena za javnost.  

Predsjedavajuća je otvorila sjednicu i konstatovala da postoji kvorum za rad i punovažno odlučivanje.  

 

Nije bilo predloga za dopunu dnevnog reda. 

 

Za sjednicu je jednoglasno utvrđen sljedeći: 

DNEVNI RED: 

- Prezentacija redizajnirane internet stranice Agencije za sprječavanje korupcije – 

 

Jednoglasno je prihvaćen predlog Direktora ASK da sjednici prisustvuje Dušan Polović. 
 
Jednoglasno su usvojeni zapisnici sa 57. i 58. sjednice Savjeta, bez primjedbi. 
Verifikovani su Zaključci sa 58. sjednice i sastavni su dio Zapisnika sa 58. sjednice Savjeta. 
 

- Prezentacija redizajnirane internet stranice Agencije za sprječavanje korupcije - 

 

Predsjedavajuća je podsjetila da je Savjet u maju 2017. godine održao tematsku sjednicu posvćenu 

Informacionom sistemu Agencije, kada je usvojen set zaključaka koji su se odnosili na potrebu unapređenja 

internet stranice, radi bolje preglednosti i lakše pretrage objavljenih podataka. 

Dušan Polović je, na poziv predsjedavajuće, prezentovao redizajnirani sajt Agencije za sprječavanje 

korupcije (Informacija o redizajniranoj stranici, koja sadrži opis izmjena i novih funkcionalnosti sajta je 

sastavni dio ovog zapisnika – prilog 2).  

Po otvaranju rasprave, Goranka Vučinić je konstatovala da  je internet stranica Agtencije je zančajno 
unaprijeđena, u skladu sa preporukama Savjeta, Evropske komisije i NVO sektora, i omugućena je bolja 
transparentnost i prilagođena je korisnicima.  
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Pohvalila je uvođenje novih funkcionalnosti, kao što je web forma za prijavu ugrožavanja javnog interesa i za 

prigovor u kampanji. Takođe, napravljen je RSS feed koji je namjenjen NVO, novinarima ili javnosti koja želi 

da prati objavljene novosti i dokumenta na sajtu. Postavila je pitanje postoji li mogućnost da se izradi i web 

forma obrasca izvještaja o prihodima i imovini, na isti način kao što je to urađeno i sa prijavom o 

ugrožavanju javnog interesa i za prigovor u kampanji. Takođe, zatražila je pojašnjenje od Dušana Polovića u 

vezi sa izvještajem o prihodima i imovini javnog funkcionera Nebojše Babovića, protv koga je Agencija 

pokrenula prekršajni postupak zbog nedostavljanja izvještaja, nakon čega se ispostavilo da je izvještaj 

uredno predat, ali na ćiriličnom pismu. Pitala je da li sistem omogućava podnošenje izvještaja na oba 

zvanična pisma u Crnoj Gori. 

Prije otvaranja rasprave, Dušan Polović je predstavio redizajniranu internet stranicu, sa novim 

funkcionalnostima (Informacija je sastavni dio ovog zapisnika -  Aneks 1). 

Bojan Obrenović je konstatovao da je internetm strancica značajno unaprijeđena, u vizuelnom i 

sadržajnom smislu, čime je omogućen veći stepen transparentnosti rada Agencije i lakša upotreba od strane 

korisnika. Pohavlio je to što su izrađene web forme prijave korupcije, i prigovora u toku izborne kampanje, 

ako i kategorizaciju javnih funkcionera po funkcijama koje obavljaju, što omogućava lakšu pretragu i služi 

kao analitički alat službenicima Agencije u svakodnevnom radu.  

Predložio je da se u okviru sekcije zakonska regulativa objave i sljedeći akti: Ustav Crne Gore, Zakon o 

slobodnom pristupu informacijama, Zakon o zaštiti tajnih podataka, Zakon o zaštiti podataka o ličnosti i 

Zakon o slobodnom pristupu informacijama. Takođe, potrebno je objaviti zarade javnioh funkcionera 

Agencije, tj. direktora i pomoćnika direktora. 

Ristan Stijepović je takođe ocijenio da je internet stranica značajno unaprijeđena i prilagođena korisnicima, 

u skladu sa preporukama Savjeta i zaposlenih u Agenciji.Podržao je predlog Bojana Obrenovića da je u 

sekciju Zakonska regulativa, , potrebno dodati zakone koji se shodno primjenjuju prilikom sprovođenja 

odredbi tri osnovna zakona po kojima Agencija postupa. Sugerisao je da se objedine baneri koji se odnose 

na izbore, kao i da se pojednostavi web forma prijave za ugrožavanje javnog interesa, kako bi se dodatno 

prilagodila korisnicima. Takođe, predložio je da se razmotri mogućnost izrade web forme obrasca izvještaja 

o omovini i prihodima, kao i uvođenja elektronskog potpisa, radi lakše verifikacije podnesenih izvještaja. 

Sreten Radonjić je, takođe, istakao da je internet stranica vidno unaprijeđena, u cilju postizanja što većeg 

nivoa transparentnosti, i da su u tom smislu uvažene sve preporuke koje su uputili Evropska komisija, Savjet 

Agencije, NVO sektor i zaposleni u Agenciji. Najavio je održavanje redovnih mjesečnih konferencija za 

štampu, od kojih će prva biti zakazana u periodu 20 – 25. januar 2017., na kojima će javnost biti informisana 

o najvažnijim aktivnostima koje Agencija sprovodi. 

Goranka Vučinić je od Dušana Polovića zatražila pojašnjenje u vezi sa izvještajem o prihodima i imovini 

javnog funkcionera Nebojše Babovića, protv koga je Agencija pokrenula prekršajni postupak zbog 

nedostavljanja izvještaja, nakon čega se ispostavilo da je izvještaj uredno predat. 
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Dušan Polović je pojasnio da sistem omogućava višestruku provjeru da li je izvještaj predat – po ćiriličnom i 

latiničnom pismu, po matičnom broju i putem elektronske pisarnice, ali da su u konkretnom slučaju ovlašćeni 

službenici vršili pretraga po samo latiničnom pismu, imajući u vidu da je zanemarljiv broj izvještaja koji se 

dostavljaju na ćiriličnom pismu. 

U odnosu na web formu izvještaja o imovini i prihodima, odgovorio je da taj proces zahtijeva značajne 

izmjene platforme informacionog sistema, ispunjavanje određenih bezbjedonosnih uslova, što iziskuje 

najmanje sedam do osam mjeseci za izradu i testiranje tog alata. U okviru saradnje sa srbijanskom 

Agencijom za borbu protiv korupcije, Agencija će aplicirati za sredstva i ekspertsku pomoć za izradu 

navedene aplikacije. 

Goranka Vučinić je navela da su u radu greške nekada neizbježne, ali da se treba voditi računa da se 

svedu na najmanju moguću mjereu, kao i da slučak fukncionera Babovića treba da posluži kao iskustvo za 

dalje postupanje ovlašćenih službenika. Zadužila je sekretarku Savjeta da, od nadležnog sektora zatraži 

pisano izješnjenje, nakon čega će Savjet uputiti odgovor funkcioneru Baboviću 

Na predlog predsjedavajuće, Savjet je jednoglasno usvojio sljedeće konstatacije/zaključke: 

1. Internet stranica Agencije je zančajno unaprijeđena, prilagođena je korisnicima i omogućava najveći 

mogući stepen transparentnosti;  

2. Potrebno je nastaviti sa daljim unapređenjem sistema u cjelini, a naročito u dijelu promjene forme 

dostavljanja izvještaja o prihodima i imovimi javnih funkcionera; i 

3. Savjet je podržao predlog direktora ASK za održavanje redovnih mjesečnih konferencijama za 

medije, u cilju predstavljanja najvažnijih aktivnosti Agencije. 

--------------- 

Savjet je na 59. sjednici usvojio sljedeće 

 

ZAKLJUČKE I/ILI KONSTATACIJE 

 

1. Internet stranica Agencije je zančajno unaprijeđena, prilagođena je korisnicima i omogućava najveći 

mogući stepen transparentnosti;  

2. Potrebno je nastaviti sa daljim unapređenjem sistema u cjelini, a naročito u dijelu promjene forme 

dostavljanja izvještaja o prihodima i imovimi javnih funkcionera; i 

3. Savjet je podržao predlog direktora ASK za održavanje redovnih mjesečnih konferencijama za 

medije, u cilju predstavljanja najvažnijih aktivnosti Agencije. 

 

Sjednica je zaključena u 12:15 sati. 

 

Sastavni dio ovog zapisnika je Informacija o redizajnu internet stranice Agencije za sprječavanje korupcije.  
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Broj 00 – 3068/4 

Podgorica, 19. januar 2018. godine 

 

SEKRETAR SAVJETA                                                                              PREDSJEDNICA SAVJETA 

 

 Aleksandra Vojinović, s.r.                                                                       Goranka Vučinić, s.r. 
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Crna Gora 

Agencija za sprječavanje korupcije 
 

 
Broj: 00- 3068/2                                                                  Podgorica, 21. decembar 2017. godine  
 

Informacija o realizaciji aktivnosti redizajna sajta ASK 

U skladu sa Zaključcima Savjeta sa 46-te Sjednice Savjeta, održane 26.05.2017. godine godine, realizovane 

su usluge redizajna sajta, kao i usluge uvođenja novih funkcionalnosti na Web sajtu. 

Cilj realizacije ovih aktivnosti je bio učiniti Web sajt Agencije još jednostavnijim za upotrebu posjetiocima 

sajta, kao i omogućavanje posjetiocima novih funkcionalnosti na sajtu u cilju dostizanja još većeg nivoa 

transparentnosti ASK. 

Takođe je cilj bio ispuniti sve preporuke koje su dobijene , od Savjeta, zaposlenih, kao i preporuke koje smo 

dobili tokom raznih radionica u kojima je učestvovao o nevladin sektor. 

U daljem tekstu Informacije opisan je detaljniji pregled izmjena i novih funkcionalnosti urađenih kroz redizajn 

sajta. 

U slučaju da postoje još neke preporuke i komentari od članova Savjeta, možemo ih i naknadno 

inkorporirati. 

Pregled najvećih izmjena na Web sajtu: 

1. Napravljena je reorganizacija naslovnom meniju u kojem se nalazi ono što je najvažnije za posjetioca 

sajta: 

 registri, 

 korisnički servisi i  

 biblioteka,  

jer je kroz analizu posjeta sajta i sekcija koje se najčešće posjećuju utvrđeno da su to upravo ove gore 

navedene stavke. Osim ovoga tu su i dvije stavke, o agenciji i kontakt. 

2. Vizuelnost Glavnog menija je bila ranije nedovoljno dobra, budući da je on zauzimao previše prostora 

pa su skraćeni nazivi oblasti rada Agencije i sa tim usaglašene dimenzije,  kako bi vizuelno to izgledalo 

mnogo preglednije. 

U menijima, kao i na čitavom sajtu izvršeno je usklađivanje fontova sa novim redizajnom.  
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3. Uvedena je posebna funkcionalnost koja izlistava sve menije, što predstavlja jednu vrstu mape 

sajta, gdje na jednom mjestu može da se vidi šta sve postoji na sajtu, a ne zauzima prostor na 

početnoj strani sajta u cilju njegove jednostavnosti i preglednosti.  

 

4. Uvedena je nova funkcionalnost koja omogućava da se preletom preko polja koja se nalaze u 

naslovnom meniju pojavljuju podsekcije svake stavke. Ovo je posebno važno za biblioteku u okviru 

koje je omogućeno da se posebno pristupi podsekcijama dokumenti, novosti kao i za sekciju 

korisnički servisi koja je podjeljena na dvije logičke operacije / podsekcije: preuzmi obrazac i pošalji 

obrazac, kako bi olakšali korisnicima – obveznicima podnošenje izvještaja. 

 

5. Izvršene su još manje vizuelne izmjene u smislu dodavanja novih linija, smanjenja dimenzija 

pojedinih elemenata na sajtu u cilju što boljeg vizuelnog izgleda. 

 

6. Na vizelni izgled prednje strane je bilo najviše preporuka da se izmjeni, jer zaista nije bio rješen na 

najbolji mogući način, tako da se na tome najviše radilo.  

Formirana je funkcionalnost udarna vijest. U prostoru predviđenom za udarne vijesti nalazi se 

glavna udarna vijest u krupnom planu i sa desne strane prostor za dvije predhodne udarne vijesti. 

Sama novost se proglašava udarnom od strane administratora po instrukciji dobijenoj od PR-a 

Agencije. Administrator definiše period pojavljivanja svake udarne novosti posebno.  

7. U sekciji ispod udarnih novosti nalaze se dva reda predviđena za poslijednje novosti. U prvom redu 

je definisano da se prikazuju novosti sa malom slikom, a u drugom da se ne prikazuje mala slika 

(klikom na vijest slika se prikazuje). Ovo je posebno bilo potrebno kako bi se vizuelno bolje prikazao 

prostor na naslovnoj strani.  

 

8. Uvedena je novo dugme, prikaži sve novosti, takođe u cilju bolje preglednosti i jednostavnosti 

naslovne stranice koja sadržala prevelik broj novosti i slika. 

Zahvaljujući ovakvim izmjenama strukture naslovne strane postignuta je mnogo veća preglednost i 

sad se potpuno jasno vidi kad je koja novost postavljena.  

9. Zbog vizuelno efekta uklonjeni su tagovi sa novosti i sa dokumenata, a i nepotrebni su budući da je 

sajt potpuno drugačije organizovan. 

 

10. Uvedena je funkcionalnost najčitanije novosti koje se sortiraju u skladu sa brojem pregleda, 

automatski, bez kontrole administratora. Omogućen je prikaz 4 najnovije novosti. 

11. Zbog bolje iskorišćenosti prostora i preglednosti prostor za najnovija dokumenta je smanjen na pola 

i omogućen je prikaz 4 dokumenta. 
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12. Izmjenjen je način prikazavanja obavještenja. Samo novost može biti proglašena za obavještenje. 

Slobodan tekst se može unijeti kao obavještenje, ali u formi banera, čiji vizuelni prikaz je isti kao i 

obavještenja. 

Realizovana je potpuno nova funkcionalnost za obavještenje koja podjeljena u dvije vrste 

obavještenja: 

 prva da novost može biti proglašena za obavještenje, a  

 druga da obavještenje može biti slobodno unešen tekst. 

Ideja je da u obavještenje naglašavamo obaveze podnošenja npr. izvještaja, rokova za ispite, 

političke partije i slično. 

13. Napravljena je baner sa linkom za prijavu korupcije koja se nalaziti na svim stranicama i 

podstranicama na sajtu. Klikom na baner, otvara se web forma za prijavu korupcije.  

Ovo je bila preporuka Savjeta,  a prepoznata je bila i od strane predstavnika EK potreba da se 

posebno istakne ova funkcionalnost na sajtu i da se u potpunosti pojednostavi. 

Zbog važnosti ove funkcionalnosti ona je omogućena na svim stranicama i podstranicama sajta. 

14. Napravljena je web forma za prigovor u kampanji i ista je dostupna u vidu banera. 

 

15. Da bi postigli bolju preglednost, najnoviji projekti su uklonjeni iz centralnog dijela sajta, ali se baner 

projekta prikazuje na desnoj strani. Dakle, projekti kao kategorija su u potpunosti uklonjeni, a 

sadržaj sa stranica projekata se prebacuje u novosti. 

 

16. Napravljen je RSS feed koji je namjenjen NVO, novinarima ili bilo kome ko želi da prati objavljene 

novosti i dokumenta na našem sajtu.  

 

17. Za lakši pristup mail serveru, postoji ikonica koje je link i vodi na login formu maila. 

 

18.  Pretraga je objedinjena da u isto vrijeme pretražuje novosti, dokumenta i ostali sadržaj na sajtu. 

 

19.  Internim izmjenama načina kreiranja menija postignuto je značajno ubrzanje sajta. Vrijeme odziva 

je kraće za 50% u odnosu na sadašnji sajt. 

Obradio: 

Dušan Polović, Odjeljenje za Informacione tehnologije 

                                                                                                                                           DIREKTOR 

                                                                                                                                   Sreten Radonjić, s.r 


